
  نويد پارسا
 نويسنده »شاهين بر آفتاب« در مراسم رونمايي کتابش گفت: خوشحالم 
با اين کتاب پنج�ره اي  رو به واقعيت ه�اي جنگ باز ک�رده ام. کار من 
مستندنويسي است و براي هر کلمه اي که در کتاب مي بينيد مي توانيد 
از من سند و مدرک بخواهيد. من داستان ننوشتم. شايد کم گفته باشم 
اما زياد نگفتم و نتيجه کار در حد بضاعت ماست اما فکر مي کنم خيلي 
از ناگفته هاي زندگي ش�هيد پيچک در اين کتاب مطرح ش�ده است. 
مراسم رونمايي از کتاب »شاهين بر آفتاب« شامل زندگينامه مستند شهيد 
غلامعلي پيچک با حضور گلعلي بابايي نويسنده اثر و جمعي از رزمندگان 
دوران دفاع مقدس در نخلستان اوج برگزار شد.  گلعلي بابايي نويسنده کتاب 
»شاهين بر آفتاب« در اين مراسم گفت: واقعاً پرداختن به زندگي شهدا کار 
مشکلي است آن هم در فرصتي کم چون قرار بود براي شهيد پيچک يادواره اي 
برگزار شود و خواستند کتابي نيز براي اين اتفاق نوشته شود. باور کنيد کار 

سختي بود ولي وقتي به طور دسته جمعي انجام شد به نظر آسان رسيد. 
 وي افزود: من وظيفه نگارش نهايي را بر عهده داش��تم و اين دوستان ديگر 
بودند که مصاحبه ها و کارهاي ديگر را انجام دادند و کلي زحمت کشيدند. 
خوشحالم با اين کتاب پنجره اي  رو به واقعيت هاي جنگ باز کرده ام. کار من 
مستندنويسي است و براي هر کلمه اي که در کتاب مي بينيد مي توانيد از من 
سند و مدرک بخواهيد. من داستان ننوشتم. شايد کم گفته باشم اما زياد نگفتم 
و نتيجه کار در حد بضاعت ماست اما فکر مي کنم خيلي از ناگفته هاي زندگي 
شهيد پيچک در اين کتاب مطرح شده است.  نويسنده کتاب »شراره هاي 
خورش��يد« ادامه داد: پيچک از آن فرماندهاني است که جنگ را در معرکه 
جنگ ياد گرفتند. چنين افرادي ثمره انقلاب و جنگ بودند که از سرباز صفر 

تبديل به فرمانده و استراتژيست شدند.
 من تعجب مي کنم که چرا جوان هاي ما و دانشجويانمان در محافل خود هنوز 
عکس شخصيت هايي چون چه گوارا را به ديوار مي زنند. والله اگر زندگي شهيد 
همت، متوسليان يا پيچک را بخوانند خواهند ديد که چه گوارا انگشت کوچک 
اين شهدا هم نيست اما افسوس که هميشه مرغ همسايه غاز است و ما به جاي 

توجه به الگوهاي در دسترسمان سراغ ديگران مي رويم. 
  کار ما تبيين انسان تراز انقلاب است

جواد کامور بخشايش، نويسنده و محقق دفاع مقدس نيز در اين مراسم اظهار 
داشت: يک کار مهم کتاب هاي زندگينامه در حوزه دفاع مقدس تبيين پيدا 
و ناپيداي آن سال هاست اما کار مهم تر اين آثار تبيين ويژگي هاي انسان تراز 
و معيار دفاع مقدس و انقلاب اسلامي است. يکي از سخت ترين کارها در اين 
زمينه نوشتن زندگينامه و بيوگرافي است که گلعلي بابايي در اين زمينه تجربه 
زيادي دارد.  وي افزود: شاهين بر آفتاب آخرين کتاب اين مؤلف است. يکي 
از ويژگي هاي قلم بابايي، رئال نويسي اس��ت و هر آنچه مي نويسد با تکيه بر 
واقعيات نوشته شده است.  کنجکاوي بابايي در اين کتاب درباره اسرار زندگي 
شهيد پيچک قابل احترام است و بايد از نثرش در اين اثر سپاسگزاري کرد. 
او در نگارش کتاب از راوي داناي کل استفاده و با پيوند روايت هاي مختلف 
يک زندگي واحد را براي مخالفت ارائه کرده است که با سير تاريخي و منطقي 
همخواني دارد. اين کتاب فصل بندي هنرمندانه اي هم دارد. همانطور که اشاره 
کردم بابايي، رئال مي نويسد و بر آنچه مي نويسد اعتقاد دارد و استناد، يکي از 

تکيه گاه هاي اوست. 
 نويسنده کتاب »جاي امن گلوله ها« ادامه داد: چندي پيش صحبت کتاب 
هرمان هور و شهيد احمدرضا احدي شخصيت اصلي آن کتاب بود. با خود فکر 
مي کردم شهيد احدي و غلامعلي پيچک هر دو نابغه بودند. امروز بورس شهيد 
احدي در بنيان نخبگان ارائه مي شود و شهيد پيچک هم روزي از رتبه هاي 
بالاي کنکور بود که در رشته انرژي اتمي قبول شد اما با وقوع انقلاب به راحتي 
دانشگاه را کنار گذاشت. او از يک بنيان مذهبي قوي برخوردار بود. به عبارتي 
با کنار گذاشتن دانشگاه دنيا را کنار گذاشت و حتي به سفر حج هم نرفت و 
نوبتش را به شهيد علي موحددانش داد.  کاموربخشايش در پايان سخنانش 
گفت: به نظر من کتاب شاهين برآفتاب يک اتفاق مبارک در ادبيات مستند 
دفاع مقدس است که يک شخصيت تازه را معرفي مي کند و مطالعه اين کتاب 
مي تواند براي نسل جوان مفيد باشد چراکه مي توانند يک جوان 22 ساله به 

نام غلامعلي پيچک را به عنوان الگوي خود معرفي کنند. 

  سارا نيکويي
 در پي دي�دار اخي�ر جمعي از فع�الان حوزه 
س�ينما و تلويزيون ب�ا رهبر معظ�م انقلاب و 
نيز انتش�ار نامه اي از سوي ايش�ان خطاب به 
مديران، فيلمس�ازان و سريال س�ازان رسانه 
ملي، در گفت وگويي با سعيد الهي، کارشناس 
حوزه سينما و دانش�جوي دوره دکتري علوم 
ارتباط�ات که علاوه ب�ر تحلي�ل رويدادهاي 
فرهنگ�ي و هنري کش�ور، از س�وابق علمي 
و اجرايي به ويژه در عرصه س�ينما و رس�انه 
برخ�وردار اس�ت، نظ�رات وي را پيرام�ون 
توصيه ه�اي اخي�ر مق�ام معظ�م رهب�ري 
جويا ش�ديم ک�ه مش�روح آن را مي خوانيد. 

    
چه عواملي باعث تأکيد چند باره رهبر 
معظم انق�لاب در خصوص اس�تفاده 
از س�وژه هاي انقلابي از جمله شهدا، 
دفاع مقدس، مقاومت، سبک زندگي 
ايراني- اسلامي و... در نامه اخيرشان 
به فعالان ح�وزه س�ينما و تلويزيون 

شده است؟
اساساً تأکيدات چند باره بالاترين مقام عاليرتبه 
کش��ور بر برخي موضوع��ات، از وج��وه مختلف 
قابل ارزيابي است. شايد در نگاه اول و در فضايي 
کاملًا خوشبينانه به ويژه از منظر برخي مديران 
تصميم گيرنده، ذکر مکرر اين تأکيدات، حسب 
توجه مس��تمر و پرداختن به آنها مهم و ضروري 
تلقي مي شود که به حتم در جايگاه خود بسيار هم 
حائز اهميت است اما هنگامي که موضوعات را با 
اتفاقات، حواشي و بسياري از تحليل هاي جانبي 
پيرامون آن موضوع مشاهده مي کنيم، بي ترديد 
تحليل اين تأکيدات به گونه ديگري رقم مي خورد 
که مهم ترين آن ک��م کاري و کوتاهي متوليان و 
مجريان امر اس��ت که رهبري ب��ه جهت رعايت 
چارچوب هاي قانوني و پرهيز از ورود مس��تقيم 
به تصميمات، تنها به توصيه هاي چند باره در آن 

خصوص مي پردازند. 
به تعبير شما خلأ توليداتي با اينگونه 
س�وژه ها مقام معظم رهب�ري را براي 
چندمين بار واداش�ته ک�ه خطاب به 
فعالان حوزه رسانه هاي ديداري چنين 

توصيه ها و تذکراتي داشته باشند؟
دقيقاً. وقتي که صحبت از تهاجم و جنگ مي شود 
رعايت نس��بت بين فرمان��ده و نيروهاي تحت 
امر ايش��ان و در عين حال توجه به قواعد نبرد از 
جمله مؤلفه هاي اصلي در دستيابي به موفقيت و 
پيروزي است. مگر مي شود در جنگ نرم فرهنگي 
که البت��ه بنده معتق��دم هنوز براي بس��ياري از 
مديران ما باورپذير نيست و سال هاست رهبري 
در اين خصوص صحبت کرده و دستوراتي را در 
جايگاه يک فرمانده صادر کرده اند، برخي سربازان 
اين عرصه که همان دستگاه هاي تابعه فرهنگ و 
هنر کشور هستند دستورات و تذکرات فرمانده 
را به گونه ديگري اجرا کنند و فرمانده در بحبوبه 
نبرد که اتفاق��اً خيلي هم جدي و  براي کش��ور 
آس��يب زننده اس��ت مجبور به تکرار اوامر خود 
شود؟! بايد چگونه به مديران سينما و تلويزيون 
به عنوان اصلي ترين سازمان هاي متولي توليدات 
تصويري توضيح داد که نياز جنگ نرم امروز و به 
نوعي نياز بحق جامعه اس��لامي ايران در شرايط 
فعلي، محصولاتي اس��ت که رهبري به وضوح بر 
آن تأکيد کرده اند و تکرار آنها در واقع به معناي 
وادادگي و انفعال مس��ئولان محترم فرهنگي در 
اتخاذ سياست هاي انقلابي و مدنظر جامعه نظام 
جمهوري اس��لامي و عدم س��اخت آثاري با اين 
موضوعات است؟ بايد پرسيد چرا غير از يکي دو 
مقطع تاريخي، هيچ��گاه آمار دقيقي از توليدات 
اينچنيني با س��ربلندي ارائه نمي شود و اگر هم 
اقدامي صورت گرفته به نسبتي از کل مجموعه 

توليدات، عدد قابل توجه و چشمگيري نيست؟!
برخي از صاحبنظران معتقدند سينما 
و تلويزيون اگرچه در طول س�ال هاي 
گذشته نس�بت به موضوعات انقلابي 
منفعلان�ه رفت�ار ک�رده اس�ت ليکن 
اخيراً توليدات مبتذل با عناوين آثار 
کمدي در حال پر کردن سبد توليدات 
سينماي ايران هستند. نظر شما در اين 

خصوص چيست؟
بنده در يک مناظره تلويزيون��ي هم به صراحت 
عرض ک��ردم قب��ل از تحليل آثار باي��د مفاهيم 
مرتبط با آنها بازتعريف شود تا سوء تفاهمي ايجاد 
نشود. ما قطعاً در آثار اخير که  روي پرده سينما 
هستند و رسانه ملي نيز متأسفانه از تبليغ لحظه 
به لحظ��ه آنها دريغ نمي کند، ابت��ذال به معناي 
صحنه هاي جنسي و غيراخلاقي مشابه سينماي 
قبل از انقلاب را شاهد نيس��تيم اما اگر ابتذال را 
مطاب��ق فرهنگنامه هاي لغات به آثار س��خيف و 
زبون و خوار معنا کني��م، در آن زمان به راحتي 
مي توانيم ادعا کنيم که در کمال تأسف اين دست 
توليدات در سينماي ايران رو به افزايش است و 
سينماي جمهوري اسلامي ايران اگرچه با برخي 
شوخي هاي جنسي و الفاظ و حرکات دور از شأن 
مردم متمدن ايران به جهت عدم فرهنگ سازي 
در طول س��اليان گذش��ته ت��ا کنون ب��ا فروش 
گيش��ه روبه رو خواهد بود ولي به شدت از فضاي 
انديشه ورزي، انقلابي گري و تمامي مصاديقي که 
رهبري در نامه اخيرشان به صراحت فرموده اند، 

فاصله گرفته است. 
اما به نظر مي رس�د سازمان سينمايي 
از مجموعه توليدات خود راضي است 
و در مواقع لزوم به ف�روش ميلياردي 
برخي آث�ار اجتماعي و اس�تراتژيک 

استناد مي کند. 
س��ؤال بنده هم از متوليان امر همين است؛ مگر 
نه اينکه کش��ور در حال توس��عه در عرصه هاي 
مختلف اس��ت و فروش گيش��ه برخي فيلم هاي 
انقلابي و حتي اجتماعي چالش برانگيز ثابت کرده 
است نس��ل امروز ايران اسلامي به عنوان قشري 
تحصيلکرده و انديش��مند، توليدات س��ينمايي 
و تلويزيون��ي درخ��ور توج��ه و قابل تأم��ل را از 
دستگاه هاي مربوطه مطالبه مي کند، پس چگونه 
مديران مربوطه با توجيه پاس��خ به نياز قش��ري 
به اصطلاح ساده پسند از همين مردم، توليدات 
سخيف را ترويج داده و هنگام آماردهي به فروش 
همين تعداد اثر مبتذل اس��تناد مي کنند؟ نقش 
حاکميتي وزارت ارش��اد چرا روز به روز در حال 
کمرنگ شدن است؟ آيا نگاه نمادين به توصيه هاي 

رهبري در برخي دستگاه هاي فرهنگي و به زعم 
بنده عدم شفافيت در مواجهه با مراجع نظارتي و 
حتي نمايندگان مجل��س و دفاتر علما و مقامات 
ارشد کشور از طريق برخي تحليل ها و آمارهاي نه 
چندان صادقانه و از سوي ديگر توجه به توقعات 
و خواسته هاي معاندان و طيف هاي غيرانقلابي 
که چه بس��ا خارج از گردونه دولت و حتي خارج 
از کش��ور قرار دارند نش��انگر حاکم ک��ردن نگاه 
مسامحه گرانه در بين افکار عمومي و دور کردن 

آنها از فضاي انقلابي گري نيست؟ 
به نظر شما چه عناصري باعث شده است 
سينماي ايران در دهه چهارم انقلاب در 
اين مس�ير قرار گيرد؟ اساس�اً رسالت 
هنر- صنعت س�ينما در مسير انقلاب 

اسلامي را چگونه ارزيابي مي کنيد؟
در اين زمينه بس��يار صحبت شده است. سينما 
يک تکنولوژي وارداتي از دنياي مدرن در تمامي 

جوامع بشريست که مي تواند توسط هنرمندان 
هر سرزميني به نحوي مصادره و در جهت بقا و 
تقويت و حتي س��قوط و اضمحلال فرهنگ آن 
منطقه مورد بهره برداري قرار گيرد. وقوع انقلاب 
اس��لامي نقطه عطفي بود در عرصه س��ينماي 
ايران که از اين هنر در مس��ير اعتلاي فرهنگي 
استفاده ش��ود که چه بس��ا در مقاطعي، سينما 
به عن��وان يکي از پرافتخارتري��ن ابزار فرهنگي 
و هنري کشور توانست در سراسر دنيا نام ايران 
را به خوبي مطرح کند. پس سينما در ذات خود 
بهترين ابزار در انتقال و غني س��ازي مفاهيم و 
ارزش هاس��ت. لذا در طول چهار دهه گذشته، 
هرگاه مديران مربوطه با انقلاب اس��لامي قلباً 
همراه بوده اند، سينما توانسته سفير شايسته اي 
براي پياده س��ازي اه��داف و آرمان هاي انقلاب 
باش��د و در برخي مواقع ک��ه تصميم گيرندگان 
چه به صراح��ت و چه در پس پرده، نس��بتي با 
انقلاب نداش��ته اند متأس��فانه اين هنر جذاب 
نه تنها کارک��رد حقيقي خ��ود را در راهبري و 
انديشه ورزي مخاطبان از دست داده است بلکه 
گاه به صور مختلف عليه مواضع رسمي حاکميت 

نيز حرکت کرده است. 
چطور مي شود در کش�ورهايي مانند 
ترکيه، هن�د، کره و... آثار س�ينمايي 
و تلويزيون�ي ت�ا اين ح�د پرمخاطب 
مي ش�وند و اين حال�ت در س�ينما و 
تلويزيون ايران با وجود برخورداري از 
هنرمندان خوشفکر، ابزارهاي متنوع 
و موفقيت ه�اي جهاني هن�وز اتفاق 

نيفتاده است؟
رس��انه ها براي جذب مخاطب نيازمند مطالعات 
پژوهشي و تعيين استراتژي هاي دقيق مبتني بر 
شواهد علمي و ميداني هستند. در تمام حوزه هاي 
فرهنگي اگر قصد توليد و ارائه محصول به مخاطب 
هست بايد بر اساس مستندات و واقعيات برنامه 
مهندسي  فرهنگي تدوين شود و در جهت تحقق 
آنها گام برداشت. اگر ما طبق فرمايشات رهبري 
قائل به نفوذ فرهنگي در لايه هاي مختلف کشور 
هس��تيم که به نظر بن��ده دامنه وس��يع تري در 
دس��تگاه هاي فرهنگي پيدا کرده اس��ت، براي 
مقابله با نفوذگران و به تعبير ايش��ان »دش��من 
شيفته ها« که بنده باورم بر اين است بايد بخشي 
از آنها را در ميان فعالان و سياس��تگذاران عرصه 
س��ينما و تلويزيون جس��ت وجو کنيم، بي شک 
بايد برنامه هاي از پيش تدوين ش��ده خود را نيز 
مورد بازنگري ق��رار دهيم و آنها را متناس��ب با 
فضاي عمومي و نيازهاي موجود و اهداف جديد 
طراحي و بازنويسي کنيم. اگر اين اتفاق رخ دهد 
قطعاً س��ينما و تلويزيون اي��ران از ظرفيت هاي 
بسيار بالايي براي جذب مخاطب داخلي و جهاني 

برخوردار است. 
منظورت�ان از بازنگ�ري برنامه ه�ا 

چيست؟
کافي است شما برنامه مهندسي فرهنگي مصوب 
کش��ور را تورق کنيد و بخواهيد عب��ارات ثقيل 
من��درج در آن را براي فيلمس��ازي تبيين کنيد 
تا بتوان��د مطاب��ق آن توليد کن��د؛ هرگز موفق 
نمي ش��ويد! اين ضعف برنامه اس��ت و به همين 
ترتيب مدير مربوطه نيز غير از ب��ازي با کلمات 
هيچ عملکردي منطبق با آن عبارات نمي تواند در 
عمل از خود نشان دهد. اين تناقض ها و عدم درک 
مشترک و تعامل ناپذيري، مديران و فعالان حوزه 
هنر و سينما و تلويزيون را دچار بلاتکليفي کرده و 
نتيجه آن شده است که با افراط و تفريط روز به روز 
از خط اعتدال خارج شده ايم. گاه با غلبه فيلم هاي 
شبه کمدي درصدد جلب رضايت مخاطب هستيم 
و گاه با توجه افراطي به توليدات شبه روشنفکري، 
گاه فيلم هاي تلخ اجتماعي و غيرواقعي و گاه آثار 

انقلابي و دفاع مقدسي تحريف شده!
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 محصولات سينمايي و تلويزيوني
 نسبت چنداني با انتظارات  جامعه اسلامي ندارد

گفت وگوي »جوان« با سعيد الهي کارشناس فرهنگ و رسانه
داستان ننوشتم،کار من مستندنويسي است

گلعلي بابايي در مراسم رونمايي از کتاب »شاهين بر آفتاب« :

مگر مي شود در جنگ نرم فرهنگي 
دستورات و تذکرات فرمانده را به 
گونه ديگري اجرا کنند و فرمانده 
در بحبوبه نبرد که اتفاقاً خيلي هم 
جدي و  براي کشور آسيب زننده 
اس�ت مجبور به تکرار اوامر خود 

شود؟!

عدم درک مشترک و تعامل ناپذيري، 
مديران و فعالان حوزه هنر و سينما 
و تلويزيون را دچار بلاتکليفي کرده  
و گاه با غلبه فيلم هاي ش�به کمدي 
درص�دد جل�ب رضاي�ت مخاطب 
هس�تيم و گاه با توج�ه افراطي به 
تولي�دات شبه روش�نفکري، گاه 
فيلم هاي تلخ اجتماعي و غيرواقعي 
و گاه آث�ار انقلابي و دفاع مقدس�ي 

تحريف شده!

مستند »۱۸ تعقيبي« در س�ينماتک تهران 
اکران مي شود. اهالي يک روستاي فلسطين 
با پ�رورش ۱۸ گاو و توليد »ش�ير انتفاضه«، 
محص�ولات لبن�ي رژي�م صهيونيس�تي را 
تحري�م کردن�د. اکن�ون مقامات اي�ن رژيم 
براي پيدا ک�ردن آن ۱۸ گاو تلاش مي کنند!

دور جديد س��ينماتک تهران با همکاري مرکز 
مطبوعات و انتشارات حوزه هنري و پايگاه الامه 

)پايگاه مطالعات بين الملل جبهه فرهنگي انقلاب 
اسلامي( وابسته به دفتر مطالعات جبهه فرهنگي 

انقلاب اسلامي برگزار مي شود. 
در اين دور جديد که با عنوان »سينماي قريب« 
آغاز به کار مي کند، محوريت با سينماي مستند 
و داستاني جهان عرب است و در آن آثار تحسين 
ش��ده و ديده نشده س��ينماي مصر، س��وريه و 
فلس��طين عرضه مي شود.  در نخس��تين برنامه 

از دور جديد س��ينماتک اثري مس��تند با عنوان 
»18 تعقيبي« است که عامر الشوملي کارگردان 
فلسطيني در آن به شيوه اي مضحک از تلاش هاي 
اسرائيلي ها براي مقابله با مردم فلسطين در جريان 
انتفاضه اول سخن مي گويد.  فيلم 75 دقيقه اي اين 
کارگردان جوان فلسطيني که روايتي طنزگونه 
ني��ز دارد داس��تان اهالي يک روستاس��ت که به 
سادگي توانس��تند خود را در برابر توليدات رژيم 
صهيونيس��تي خودکفا کنند. قضي��ه از اين قرار 
اس��ت که گروهي از فلس��طيني ها در روستاي 
»بيت ساحور« در شرق ش��هر بيت لحم با خريد 
18 گاو از رژيم صهيونيستي تعاوني اي با عنوان 
»شير انتفاضه« زدند و اهالي روستا را از محصولات 
صهيونيست ها خودکفا و اعلام کردند »توليدات 

صهيونيست ها را تحريم مي کنند.«
پس از تحريم محصولات اسرائيلي توسط مردم 
اين روستا، اين مسئله به اتفاقي سياسي منجر 
شد به گونه اي که مسئولان رژيم صهيونيستي 
تصميم به يافتن آن 18 گاو گرفتند.  اين مستند 
امروز )سه ش��نبه( پس از نماز مغرب و عش��ا در 
سالن سوره حوزه هنري پخش مي شود و حضور 

براي عموم آزاد است. 

گاوهای تحت تعقيب اسرائيل  در مستند »۱۸ تعقيبي«

پنج زن ديگر لوک بس�ون فيلمس�از 
ش�ناخته ش�ده فرانس�وي را مته�م 
کردن�د.  اخلاق�ي  رس�وايي  ب�ه 
به گزارش باش��گاه خبرنگاران پويا، پنج 
زن ديگر هم به چه��ار نفر قبلي که لوک 
بسون را متهم به رسوايي اخلاقي کرده 
بودند، اضافه شدند. طبق گزارش وبسايت 
مدياپارت فرانسه، يکي از اين افراد دستيار 

آقاي بسون است که البته نامش فاش نشده است. او که در برخي آثار 
با اين فيلمساز شناخته شده فرانسوي همکاري داشته مي گويد: آقاي 

کارگردان وي را مجبور به روابط خلاف عرف کرده است. دو نفر ديگر 
شاگردهاي مدرسه فيلمسازي لوک بسون هستند که در استوديوي 

سيته دو سينما تحصيل مي کنند.
 همچنين يکي از کارگردان شرکت فيلمس��ازي بسون، يروپاکورپ 
هم او را متهم به فس��اد اخلاقي کرده تا دامنه رسوايي اين کارگردان 
شناخته شده فرانسوي در همه شئون زندگي اش ديده شود.  پيش تر 
در ماه ژوئن لوک بس��ون توسط پليس فرانس��ه به اتهام تجاوز مورد 
بازجويي قرار گرف��ت. آقاي کارگردان هر چند اته��ام تجاوز را قبول 
نکرد و گفت که اينها همه خيالات هستند اما هنوز جوابي به اتهامات 

جديد نداده است.

موج رسوايي اخلاقي به »لوک بسون« رسيد
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